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פרשת וישלח

ויחץ את העם אשר איתו ואת הצאן ואת הבקר והגמלים לשני מחנות ויאמר אם
יבוא עשיו אל המחנה האחת והכהו והיה המחנה הנשאר לפליטה (לב ,ח-ט)

יכה עשיו מחנה אחד, יש להבין שאל הצדיק רבי שלום מבעלזא מנין היה לו ליעקב אבינו בטחון שאם 
יישאר המחנה השני לפליטה, ומאין לו שלא יכה עשיו את שני המחנות? אלא תירץ הרבי יש לפרש על פי
יכולים לנצח במלחמה מאה (ויקרא כו, ח): "ורדפו מכם חמשה מאה", דהיינו שחמשה מישראל  הכתוב 

איש.

והנה המשיך רבי שלום אצל יעקב היו באותה שעה שבעה עשר נפש: הוא העצמו, אחד עשר בניו, ארבע
נשותיו ודינה ביתו, ואילו עשיו הלך לקראתו עם ארבע מאות איש, נמצא שעל פי החשבון של "ורדפו מכם

חמשה מאה", אין במחנהו של יעקב מספיק אנשים כדי לנצח את עשיו וחילו.

השני ובמחנה  אנשים  עשרה  בו  היו  הראשון  המחנה  מחנות,  לשני  משפחתו  את  יעקב  חילק  כך  משום 
שבעה, והיה סבור יעקב שכאשר יראה עשיו את הדבר יעשה אף הוא כך ויחלק את אנשיו לשני מחנות

מאתיים איש בכל מחנה.

ינצחו יעקב  של  הראשון  במחנה  להילחם  עשיו  של  האחד  המחנה  יבוא  כאשר  הרבי  המשיך  כך  אם 
העשרה את המאתיים ולאחר מכן יצטרפו עשרת המנצחים למחנה השני וביחד יכו את הנותרים בקלות.

לפי זה סיים רבי שלום - יש לפרש את הפסוק כך: "אם יבוא עשיו אל המחנה האחת", כאשר יבוא עשיו
המחנה "והיה  בוודאי  כך  ומשום  וחילו,  עשיו  את  האנשים  עשרת  ינצחו  "והכהו"  הראשון,  המחנה  אל 

לפליטה". הנשאר 
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